
Emlékeztet ı 

 

Az Egyesületi Elnökség 2010. január 20-án 14:00 órakor Budapesten a Magyar Elektrotechnikai Egyesület, VII. 
Madách Imre út 5. III. emeleti irodájában megtartott nyilvános ülésérıl. 

Jelen voltak:  Dervarics Attila, Kovács András, Tóth Péterné, Orlay Imre, Dr. Vajda István, Szedlacsek Ferenc, 
Lieli György, Nagy János, Szilágyi András, Hollósy Gábor, Bartos Csaba, Horváth József, Balázs Péter, Rózsa 
Ferenc Elnökségi tagok, továbbá Almási Sándor, Dr. Dán András, Günthner Attila állandó meghívott. 

Kimentette magát:  Schachinger Tamás, Rajnoha László, Bognár Alajos, Rácz Géza, Pintér József, Turi Gábor,  

Napirendek elıtt Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes.  

Elsı napirendi pontként  Kovács András az elızı EE üléseken elhatározottak helyzetének áttekintésérıl adott 
rövid tájékoztatót. Felmerült a MEE tagok tagsági idejének kerek évfordulóiról történı megemlékezés kérdése. 
Külön írásos elıterjesztés készült, melyet bıvebben az egyebek között tárgyalunk. 
 
Második napirendi pontként  Kovács András röviden ismertette a 2010. évi MEE díjakra való jelölések 
felhívásának terjesztési ütemezését a MEE honlapján és az Elektrotechnika folyóiratban a díjbizottsági munka 
ügymenetéhez igazítva. A felhívás közzététele az Elektrotechnika februári számában, valamint ezzel 
párhuzamosan a MEE honlapján együttesen történik. Javaslatok beérkezési határideje a MEE díjakra, 2010. 
március 12. A Díjbizottságok 2010. április 19-ig fejezzék be a bírálatot és készítsék el javaslatukat. Az Elnökség 
április 28-án véglegesíti a díjazottak körét. 
 
Harmadik napirendi pontként  Kovács András adott tájékoztatót a minden évben meghirdetett Diplomaterv és 
szakdolgozat pályázatról. A bíráló bizottság a 2009. június 30. után és 2010. június 30-ig elkészült és beadott 
diplomaterv és szakdolgozat pályázatokat értékelheti.  
 
Negyedik napirendi pontként  Günthner Attila ismertette az írásban elızetesen megküldött 2009. évi 
mérlegbeszámoló és a közhasznúsági jelentés ütemtervének külsı kényszer kapcsán szükséges módosításait, 
amelyet elızetesen az EB és GB elnökével egyeztetett. Az Egyesületi Elnökség 01/2010 számú határozatával  
az elıterjesztést egyhangúlag elfogadta. 
 
Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila számolt be a tagnyilvántartás helyzetérıl és a taglétszám 2009 évi 
állapotáról elsısorban a számok tükrében, és megelızı adatok összehasonlításával: 

Szőrés id ıpontja 2010. jan. 2009. nov. 2009. jan. 2009. nov. 

Erre az évre vonatkozó adat 2009  2009 2008 2008 

Aktív 5766 5758 5765   

Regisztrált befizetés 4340 4181 4500 4961 

Elhunyt 52 46     

Regisztrálásra váró státusz 12 74 73   

Kilépett 148 141     

Új belépı 158 147     

Érvényes adatlappal rendelkezik 4138   3644   

Ennyien használták a TaR-t 205   413   

Tagdíj bevétel 11.8 M Ft   11 M Ft   
 

Az adatokból jól látszik, hogy a novemberi OET óta nem történt nagy elırelépés, valamint a múlt évi hasonló 
idıszakra vonatkozó adathoz képest további enyhe létszámcsökkenés tapasztalható, azonban elırelépésnek 
számít, hogy egy év alatt további 500 tag érvényesítette az adatlapját. Nagy János hozzászólásában 
megjegyezte, hogy véleménye szerint továbbra is vannak megoldatlan ügyek a TaR-al kapcsolatban. Példaként 
két nevet említett, akiket VTT tagként tartanak számon mégis más szervezetnél vannak regisztrálva. Kovács 
András az eset kivizsgálása érdekében kérte a titkárságtól az üggyel kapcsolatos levelezést és egyéb vonatkozó 
információkat. Horváth József aziránt érdeklıdött, hogy abban az esetben, ha egy szervezet februárban tart 
taggyőlést és valamely tag még nem fizette be a 2010 évi tagdíjat szavazhat-e. Kovács András válaszában 
megerısítette, hogy az említett taggyőlésen még szavazhat, de a MEE Tisztújító Közgyőlésén már csak azon 
küldöttek vehetnek részt, akik rendezték éves tagdíjaikat és ezt a TaR-ba is felvezették.  
 
Hatodik napirendi pontként  Tóth Péterné ismertette a MEE 2010. évi kommunikációs tervét. Kiemelte, hogy a 
kommunikációs terv pénzügyi keretét, a jóváhagyott pénzügyi terv határozza meg: MEE Központ 3 MFt; Kiemelt 
akciók 1,5 MFt 
Már a pénzügyi tervezésnél is fegyelembe lett véve, hogy a 110 éves jubileumi évforduló, valamint a költözéssel 
kapcsolatos címváltozás miatti marketing kommunikációs eszközök újragyártása (tablók, molinók, poszter, 



levélpapír, névjegykártyák…) extra költségekkel járnak. A MEE 2010-ben a már hagyományosnak mondható 
kiállításokon túl idén új helyszíneken is megjelenik (Pollack Expo, Magyar Regula, Construma, ElectroSalon, 
Szakma Kiváló Tanulója Verseny). A fiatalítási akción belül új fiatalok toborzását elısegítı marketing költségekre 
600 eFt lett betervezve (ismertetı anyagok, szórólap, kiállításokon való megjelenés, plakát, alhonlap fejlesztés, 
hírlevél beindítás, szakmai témákhoz kapcsolódó fotópályázat meghirdetése). Ezeken felül a kiemelt partnerek 
megtartására és újak szerzésére, valamint a K+F koordináció népszerősítésére további 400 eFt-ot terveztünk. 
Szedlacsek Ferenc hozzászólásában megjegyezte, hogy véleménye szerint a fiatalításra tervezett 600 eFt 
(honlap, szórólap) sok. Dervarics Attila csatlakozva a 110 éves jubileummal kapcsolatban elhangzottakhoz 
tájékoztatta az Elnökséget, hogy ma Magyarországon 5-6 idısebb tudományos egyesület van, mint a MEE. 
Véleménye szerint a jubileumi rendezvényen vissza is kell tekinteni, de azért a jövıre kell a hangsúlyt helyezni. 
Mindezeknek megfelelıen témaként a következıket javasolja: - Visszaemlékezı indító elıadás (A MEE történeti 
bemutató), - A szakmát illetıen mi lehet a szerepük a szakmai civil szervezeteknek a jövıben, - Mi hogy látjuk a 
jövıt? Gazdasági élet domináns szereplıi közül meghívni valakit, felkérni állami, hatósági képviselıt, valamint 
megszólítani társegyesületeinket a témával kapcsolatban. Az említett körökre, mint hallgatóságra is számítunk. 
Így nem csak egy megemlékezés lenne, hanem hasznos munka is. Hollósy Gábor az elhangzottakon túl még 
nemzetközi kitekintést is javasol. Nagy János, Balázs Péter, Dervarics Attila hozzászólásai után az Elnökség 
egyetértett abban, hogy a rendezvénynek az aktuális kormánytól és így a politikától is függetlennek kell lennie, és 
kizárólag szakmai alapokra kell építeni.  
 
Hetedik napirendi pontként  Tóth Péterné adott tájékoztatót az Elektrotechnika folyóirat helyzetérıl elsısorban 
gazdasági megközelítésben. 2009 évi mérleg: 17 MFt bevétel, 23 MFt költség, Eredmény: -6 MFt. Ez az elmúlt 
évekhez képest körülbelül 5MFt megtakarítást jelent. A továbbiakban cikkírással kapcsolatban mondott buzdító 
szavakat, mivel jelenleg nincs nagy lehetıség a válogatásra. Kovács András megerısítette az elhangzottakat és 
elmondta, hogy hiányoznak a nívós, fajsúlyos cikkek. Dervarics Attila véleménye szerint a MEE szakterületén 
rengeteg megoldandó téma hever az asztalon, amely témák kibontására buzdítanunk kell a tagságot. Szedlacsek 
Ferenc felajánlotta segítségét és közremőködését, valamint megjegyezte, hogy elvetné az apró híreket. 
Véleménye szerint a szakmaiság kell, hogy legyen a fı szempont. Kovács András kifejezte, hogy üdvözöl minden 
érdemi lépést, ami túlmutat a beszéden. Továbbá elmondta, hogy van egy hagyományos tematikánk, amelynek 
keretein belül kell mozogni. 
 
Nyolcadik napirendi pontként  Szilágyi András a tisztújítás elıkészítésével kapcsolatban adott aktuális 
helyzetjelentést. Elmondta, hogy az eddigi beszélgetések alapján nagyrészt mindenki támogatja a jelenlegi 
vezetést, valamint azt, hogy még nem tudott az összes jelenlegi tisztség betöltıjével személyesen beszélni. Ezt 
hamarosan pótolni kell. Dervarics Attila hozzászólásában kitért a fiatalítás kérdésére. Örömmel venné, ha 
lennének a tisztségekre fiatal jelöltek. Almási Sándor hangsúlyozta, hogy nem 6 évre kapta a mandátumot a 
jelenlegi Elnökség, ezért aki jelölteti magát, az vegye úgy, hogy új jelölt. Hozzátette, hogy ı is fontosnak tartja a 
fiatalítást. Szilágyi András kiegészítésként elmondta, hogy nem egy mindenképpen támogatandó, bebetonozott 
állapotról akart beszélni. Balázs Péter megjegyezte, hogy a változtatás, a frissítés a lényeg. Fontos, hogy a JB-
nek legyen mibıl dolgozni és ehhez a szervezetek jelöltjeire van szükség. A továbbiakban Kovács András 
összefoglalta az ügyben tett eddigi tájékoztatókat. Szeptemberben levelet írtunk az elnök, titkároknak. Az 
Elektrotechnika januári számban tagság felé tettünk tájékoztatót. A honlapon létrehoztunk egy külön „2010 évi 
tisztújítás” oldalt. Jó lenne a JB nevében írni az Elektrotechnika következı számban is egy tájékoztatót, amely 
elsısorban a jelölt állításra buzdít. Továbbiakban beszámolt a szakosztályok tisztújításának elıkészületi 
munkáiról és ütemtervérıl, amelyet a szakosztályok vezetıivel egyetértésben alkottunk. Hozzátette, hogy a 
FISZT-el kapcsolatban a metódus a szakosztályokéhoz hasonlít. Saját SZMSZ-ük szerint kell eljárni. Esetükben 
sincs KGY küldött, mivel nem regisztráló szervezet, de a fiatalok szempontjából nagyon fontos a szervezet. A 
MEE központ támogatást nyújt a FISZT tisztújításában. Dervarics Attila megjegyezte, hogy akkor lenne igazán 
boldog, ha minden regisztrált tag legalább egy szakosztálynál érdeklıdne. Örülne, ha a mostani választásnál 
aktív, ügybuzgó személyek kerülnének pozícióba. Ez ügyben megállapítható, hogy tagnyilvántartás helyzetébıl 
kiindulva ma nagyon nagy a szórás a szervezetek között. A DSO-k felé saját maga vállalja, hogy magas szintő 
támogatást kérjen akár úgy, hogy pozíciót vállalnak a MEE-ben. A területi szervezetek vezetı választásának 
támogatása is nagyon fontos feladat.  
 
Kilencedik napirendi pontként  Kovács András számolt be az 57. vándorgyőlés elıkészítésérıl. A rendezvény 
fıtámogatója az E-ON Dél-dunántúli Áramhálózati ZRt. és a MEE Pécsi szervezete. Elkészült az elıkészítési 
munkaterv, valamint összehívta az elsı szervezıbizottsági ülést, melynek legfıbb feladata lesz a rendezvény fı 
témáinak a megjelölése.  
 

Egyebek: 

• A MEE tagok tagsági idejének kerek évfordulóiról történı megemlékezés kérdéskörét írásos 
elıterjesztésének kiegészítésével Kovács András ismertette. Nagy János, Günthner Attila, Dervarics 
Attila, Kovács András hozzászólásai után az Elnökség egyetértett abban, hogy a 10-20-30-40-50 éves 
tagsági évfordulókat jutalmazzuk a jövıben (visszamenıleg nem). Azokat, akik betöltötték az 50 éves 
MEE tagságot már idén jutalmazzuk. A jutalom tárgyát illetıen a MEE-s nyakkendı és az érem 
kombinációit támogatta az Elnökség. A titkárság feladata a pontos költségvetési és a kivitelezési javaslat 
elıkészítése Elnökségi jóváhagyásra.  



• Kovács András a MEE és a MEE VTT közötti régóta húzódó megállapodás aktuális helyzetérıl számolt 
be. Elmondta, hogy a felek közt egyetértés született, de a megállapodásnak van egy pontja, amelyhez 
Elnökségi határozat szükséges: „A VTT 2010-ben a Nemzetközi Világítástechnikai Bizottság (CIE) 
tagjává vált, melyhez a MEE is hozzájárult. A tagsági díjat a VTT fizeti, a MEE szükség esetén e 
tagdíjfizetés vonatkozásában jótáll VTT-ért”. Nagy János elmondása szerint az éves tagdíj 1000-2000 €. 
Az Egyesületi Elnökség 02/2010 számú határozatával  az elıterjesztést egyhangúlag elfogadta.  

• Kovács András tájékoztatta az Elnökséget, hogy az NFGM által létrehozott és felügyelt FAM Bizottságba 
delegált tagok mandátuma 2010. január 31-én lejár. A MEE delegáltja eddig az idıpontig Horváth 
József, aki továbbra is vállalja a tisztséget támogatás esetén. Az ügy érdekessége, hogy egy másik 
delegáló szervezet a MÁE (Magyar Áramszolgáltatók Egyesülete) hivatalosan megszőnt, de a rendeletet 
mégsem módosították. Az Egyesületi Elnökség 03/2010 számú határozatával  Horváth József FAM 
bizottságba történı delegálását egyhangúlag elfogadta. Horváth József hozzátette, hogy a minisztérium 
fog egy hivatalos levelet küldeni a delegáló szervezeteknek és a válaszok alapján lépnek tovább a 
rendelet kérdésében. 

• Kovács András a február 13-án tartandó MEE bálra hívta föl az érdeklıdık figyelmét.  
• Orlay Imre tájékoztatta az Elnökséget, hogy január 6-án Burgony László, az ÉMÁSZ nyugalmazott 

mőszaki vezérigazgató helyettese 80 éves korában elhunyt. A jelenlévık részvétüket nyilvánították. 
• Orlay Imre érdeklıdött a 2009. november 30-án megtartott „Kerekasztal-beszélgetés a csatlakozó 

vezetékek engedélyeztetésének nehézségeirıl” rendezvényen elhatározottak elıre menetelérıl. 
Dervarics Attila válaszában megjegyezte, hogy ez ügyben január 26-án találkozik Zarándy Pállal és 
átbeszélik a tennivalókat. 

 
Budapest, 2010. január 20. 
 

Összeállította:     Jóváhagyta 

 

Günthner Attila      Kovács András 

irodavezetı  :   fıtitkár 

 


